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o kręgowe Przedsiębior-
stwo Geodezyjno-Karto-
graficzne w Olsztynie, 

którego był prezesem, przy-
stąpiło do grona firm założy-
cieli KZPFGK w lutym 1993 r. 
Związek został powołany nie-
wiele wcześniej, bo w sierpniu 
1992 r., przez 14 firm branży 
geodezyjno-kartograficznej, 
które zrzeszyły się, aby wspól-
nie działać i się wspierać. Wal-
demar Klocek był aktywnym, 
zaangażowanym członkiem 
Związku. W 2003 r. przejął 
przewodniczenie od ustępu-
jącego prezesa Ludwika Będ-
kowskiego i przez pięć kolej-
nych kadencji (2003-2018) był 
prezesem Polskiej Geodezji 
Komercyjnej. W ciągu 15 lat 
składy zarządów się zmienia-
ły, ale Prezes pozostawał ten 
sam. 

Waldek, bo tak się do nie-
go zwracaliś my, z właściwym 
sobie uporem i konsekwencją 
reprezentował firmy i walczył 
o należne miejsce wykonaw-
stwa geodezyjnego. Przyszło 
się Jemu i Związkowi zmie-
rzyć z takimi tematami, jak: 
zmiany prawa geodezyjnego 
i  kartograficznego, pozycja 
i rola GUGiK w strukturach 
państwa, samorząd zawodo-
wy, współpraca z innymi or-
ganizacjami branżowymi 
(SGP, GIG, ZGIG, SKP, LSG, 
PTG) czy system kształcenia. 
We wszystkie te sprawy anga-
żował się z wielką energią. 

Można Go było również po-
dziwiać za to, jak dzielił swój 
czas pomiędzy prowadzenie 
OPGK (któremu szefował od 
jego założenia), kierowanie 
PGK oraz działalność w Ra-
dzie Miasta Olsztyna, Klubie 
Biznesu, Klubie Rotary czy 
Państwowej Radzie Geode-
zyjnej i Kartograficznej.

Dla dobra wspólnej sprawy
5 lutego odszedł nagle i niespodziewanie wie-
loletni Prezes Polskiej Geodezji Komercyjnej 
Krajowego Związku Pracodawców Firm Geo-
dezyjno-Kartograficznych, nasz kolega, przyja-
ciel, wybitna postać środowiska geodezyjnego 
mgr inż. Waldemar Klocek.  

P ierwsze kadencje Waldka 
jako prezesa PGK były na-
cechowane optymiz mem 

i wiarą w możliwość efek-
tywnego działania. Najwię-
cej czasu i zaangażowania po-
święcił wtedy zmianie ustawy 
Prawo geodezyjne i kartogra-
ficzne, co wyrażało się aktyw-
nym uczestnictwem w pracach 
sejmowej podkomisji ds. no-
welizacji Pgik (2004- 2005) 
oraz opracowaniem projektu 
nowego Pgik wspólnie z GIG 
i ZGIG (2008). Projekt skut-
kował powołaniem przez GU-
GiK zespołu ds. założeń nowej 
ustawy. Kolejne lata przynio-
sły dyskusje nad utworzeniem 
samorządu zawodowego, o co 
Prezes zabiegał m.in. na forum 
PRGiK. Jednak ze względu na 
brak zgody całego środowiska 
geodezyjnego GUGiK nie pod-
jął prac legislacyjnych w tej 
sprawie.

W ostatnich latach na 
skutek coraz trudniej-
szej sytuacji na ryn-

ku prac geodezyjnych Prezes 
koncentrował się na proble-
mach integracji środowiska, 
bieżącej działalności firm 
i  poszukiwaniu źródeł fi-
nansowania. Z inicjatywy Je-
go i Związku zorganizowano 
I Forum nt. „Systemu kształce-
nia w zakresie geodezji i kar-
tografii” z udziałem GUGiK 
i środowis ka akademickiego. 
Waldek zwracał wtedy uwagę 
na zagrożenia płynące z nad-
podaży absolwentów kierun-
ków geodezyjnych, a na III Fo-
rum w październiku 2014 r. 
przedstawił swoje stanowi-
sko w referacie „Praktyki i sta-
że jako niezbędny element 
kształcenia absolwenta – geo-
dety dla potrzeb przyszłej pra-
cy zawodowej”. 

braknąć głosu pracodawców 
w procesie tworzenia uregu-
lowań prawnych dla geode-
tów i innych branż obejmują-
cych również nasze działanie. 
Forma organizacyjna i sposób 
działania winny uwzględniać 
uwarunkowania rynkowe 
i oczekiwania wszystkich je-
go członków”. Można te słowa 
potraktować jako motto, które 
przyświecało Jego działaniom 
w branży i przewodniczeniu 
PGK KZPFGK. 

Ostatnie lata mogły przy-
nieść rozczarowanie. I choć 
niewiele postulatów uda-
ło się zrealizować, Waldek 
nie zwalniał i nie zrażał się. 
W czerwcu 2018 r. po 15 la-
tach zrezygnował z przewod-
niczenia Związkowi, ale po-
został aktywnym członkiem 
zarządu. Jeszcze w połowie 
stycznia przy okazji spotkań 
zarządów PGK i CLGE w War-
szawie rozmawialiśmy na te-
mat najbliższej i tej dalszej 
przyszłoś ci. Nie wiedzieliś-
my, że ta druga będzie już 
wyłącznie naszą sprawą, bez 
Waldka.

Odszedł nagle. Będzie nam 
Go brakowało, ale na zawsze 
pozostanie w naszej pamięci. 

Zbigniew Głogowski,  
Robert Rachwał
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Waldemar Klocek prezentuje projekt ustawy Pgik przygotowany 
we współpracy z GIG oraz ZGIG, Warszawa, 7 lutego 2008 r. 

Wizja dużych środków na 
projekty modernizacji i infor-
matyzacji zasobu geodezyj-
no-kartograficznego w per-
spektywie 2014-2020 zrodziła 
wiele pytań o jak najlepsze 
ich wykorzystanie. Z jednej 
strony chodziło o zastosowa-
nie w pracach modernizacji 
EGiB technologii fotograme-
trycznych, z drugiej – o po-
zyskiwanie najlepszych ab-
solwentów na staże w celu 
przygotowania się na zwięk-
szony popyt na prace. Kie-
dy we wrześniu 2014 r. PGK 
wchodzi jako członek zało-
życiel do klastra GeoPoli, po-
jawia się kolejna fala opty-
mizmu. Stałym motywem 
działania Waldka była inte-
gracja środowiska geodezyj-
nego, co wyraziło się wieloma 
porozumieniami i uzgodnie-
niami stanowisk w wystąpie-
niach do władz geodezyjnych. 
Udawało Mu się to mimo róż-
nych interesów sygnatariuszy 
tych porozumień.

W jednym ze sprawozdań 
(2015 r.) pisał: „dla do-
bra naszej wspólnej 

sprawy musimy działać spo-
kojnie i rozważnie, a Polska 
Geodezja Komercyjna po-
winna istnieć. Nie może za-


